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DAGSORDENPUNKT NR. 1: VELKOMMEN TIL SKOLEBESTYRELSESMØDE  

Indledningsvist introducerer Helle/Anne Mette dagsordenen. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 2: NYT FRA LEDELSEN V./ANNE METTE (O) 

- Opfølgning fra sidste møde 

- Siden sidst 

- Udfordringer med aften- og natteliv på matriklerne 

- Tjek på datoer og ændring af mødetidspunkt den 3.3.22 

Referat: 

 Aften og natteliv omkring skolerne 

Anne Mette oplyste, at der fortsat er stor aktivitet om aften/natten omkring skolen.  

Der har været flere henvendelser fra forældre til SFO-børn, der møder glasskår og masser af 

affald om morgenen. 

Skolen er i tæt dialog med SSP omkring udfordringerne.  

Der er tilført ekstra pedelhjælp, så affald er fjernet, når SFO’en åbner. 



 

Seminar 

Seminaret for skolebestyrelsen er flyttet til 3.3.2023 kl. 17-21.  

Digitale krænkelser 

Anne Mette fortalte, at endnu en medarbejder har været udsat digital krænkelse af elever. 

Det skal være trygt for skolens medarbejderne at gå på arbejde. De skal kunne varetage 

deres arbejde uden at være bange for, at elever optager film eller tager billeder/foto af dem. 

Krænkelserne består i, at medarbejderne ikke er vidende om optagelserne, som deles mellem 

eleverne eller offentliggøres på de sociale medier.  

Skolens medarbejderudvalg har anmodet Børne og familieafdelingen om at udarbejde et sæt 

retningslinjer, der kan støtte såvel medarbejderen og skolen i håndtering af krænkelser. 

Skolebestyrelsen spurgte ind til forebyggelse af digitale krænkelser. Anne Mette fortalte, at 

der er flere tiltag, blandt andet undervises eleverne i ”Dit liv på nettet” i 2.-4.-6.-8. årgang.  

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 3: KARAKTERGENNEMGANG V./MAJBRITT (O) 

Majbritt gennemgår de seneste afgangskarakterer for skolebestyrelsen. 

Referat:  

Majbritt informerede først om karaktergennemsnittet. 

Såvel skoleår 2019/2020 som 2020/2021 har været to særlige år grundet Covid19: 

• Karaktererne i 2019/2020:  årskarakter blev ophævet til prøvekarakter 

• Karaktererne i 2020/2021:  årskarakter blev ophævet til prøvekarakter, hvis 

prøvekarakter var lavere end årskarakter 

 

Majbritt tog udgangspunkt i karakterniveauet for 2020/2021 og fortalte, at karakterniveauet 

er meget tilfredsstillende: 

 

• Det er lykkedes at hæve karakterniveauet i dansk. Det har været et indsatsområde, og 

alle dansklærere har været igennem et uddannelsesforløb. 

• Karaktererne i skriftlig matematik er også hævet. Mundtlig matematik ligger dog lidt 

lavere end forventet. Der er fortsat tydeligere karakterforskelle mellem pige og drenge, 

hvilket udskolingen har fokus på. 

• Karaktererne i skriftlig engelsk ligger lavt – og det er et indsatsområde i skoleåret 

2021/2022. 

• Karaktererne i mundtlig engelsk er hævet igen efter nedgang i 2019/2020. 

• Karaktererne i naturfagene ligger på særdeles fint niveau. Majbritt mener, at det skyldes 

den nye prøveform, som eleverne er glade for. 

• Karaktererne i idræt ligger også på fint niveau – og det skyldes ikke mindst de gode 

forhold omkring faget.  



 

• Karakterniveauet i kulturfagene ligger ok, men ønskes hævet. Der arbejdes med nye 

arbejdsformer, hvilket forventes at forbedre karakterniveauet.  

Dernæst oplyste Majbritt, at eleverne i 9. årgang lige har fået en vurdering af deres 

uddannelsesparathed. Der er ca. 10 elever, der endnu ikke er vurderet uddannelsesparate. 

Antallet af ikke uddannelsesparate elever forventes at bliver reduceret ifm. terminsprøverne. 

Majbritts har en forventning om, at der vil være få tilbage, når skoleåret er slut. Disse elever 

vil med fordel få benefit af et år i 10. klasse.  

 

DAGSORDENSPUNKT NR  4: Nedsættelse af skoledagens længde 

Orientering og drøftelse om eventuel nedsættelse af skoledagens længde jf. politisk aftale om at styrke 

frihedsgraderne i skoleåret 21-22. 

Anne Mette orienterer bestyrelsen om de muligheder, der er på Aabybro Skole samt de 

konsekvenser/opmærksomhedspunkter, der vil være i den forbindelse. 

Referat: 

Anne Mette gav en kort information om baggrunden: 

• Den 1. juni 2021 besluttede et bredt flertal i folketinget at give kommunerne 

udvidede frihedsgrader til folkeskolerne for skoleåret 21-22. En af mulighederne var 

en nedsættelse af skoledagens længde ved konvertering af UU til to-lærer ordning.  

• Ultimo august 2021 godkendte kommunalbestyrelsen, at beslutningskompetencen 

skulle uddelegeres til skolerne. 

Anne Mette fortalte om det oplæg, som ledelsen har udarbejdet. Oplægget er sendt til høring 

i alle afdelinger på skolen. Oplægget vedrører ændringer for 4-9. årgang. I indskolingen 

nedsættes skoledagens længde ikke grundet uændret SFO åbningstid. 

Skolebestyrelsen spurgte ind til, hvilke UU timer, der var i spil. Anne Mette fortalte, at der vil 

være tale om klassens tid og valgfag. Skolebestyrelsen udtrykte bekymring for, at man fjerner 

de ikke-boglige fag.  

Ledelsen afventer tilbagemelding fra alle medarbejderne, og skolebestyrelsen vil blive 

orienteret om den endelige beslutning. Eventuelle ændringer forventes ikke iværksat før 

omkring jul pga. det omfattende administrative arbejde, det vil medføre.  

 

DAGSORDENSPUNKT NUMMER 5: ARBEJDE MED PRINCIPPER (D) 

Vi gennemgår de eksisterende principper (principperne ligger på skolens hjemmeside) og taler om 

eventuelle ændringer/tilpasninger. 

Referat: 

Alle principper skal gennemgås. De redaktionelle rettelser foretages af Anne Mette. 



 

”Princip for fællesarrangementer for eleverne i skoletiden, lejrskoleophold, udsendelse i 

praktik mv.” skal ikke tilrettes.  

I stedet har skolebestyrelsen truffet beslutning om, at der i dette og kommende skoleår vil 

være undtagelser, da det ikke har været muligt at gennemføre skolerejse for 6. årgang i 

2019/2020 og 2020/2021: 

• I skoleår 2021/2022 skal 8. årgang tilbydes en skolerejse, men ikke 9. årgang. 

• I skoleår 2022/2023 skal 8. årgang samt 9. årgang tilbydes skolerejse 

”Princip for SFO, special-SFO og mini-SFO” skal tilrettes. Der skal tilføjes et nyt fokuspunkt 

vedrørende duelighed. Anne Mette udarbejder et oplæg. 

Arbejdet fortsætter på kommende møder…. 

 

DAGSORDENSPUNKT NUMMER 6: Evt. 

Referat: 

Trafikken omkring skolen på Kattedamsvej blev diskuteret. Grundet renovering af DGI-huset 

er der opsat hegn ud på skolens parkeringsområde. Skolen har opsat afspærring for at undgå, 

at børn og cykler blander sig med kørende og parkerede biler. Skolen har skrevet ud, at biler 

ikke må passere afspærringen, men det overholdes ikke.  

Skolebestyrelsen appellerer til, at alle efterlever dette, da børnenes sikkerhed er på spil. 

På banestien ønskes der en skolepatrulje ved opkørslen fra Irisvej. Susanne Schrøder Hansen 

undersøger muligheden, da der er særlige krav til lys og overblik.  
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